
Protokół Nr XX/2020 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 dnia 29 lipca 2020r. 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej, 

Czerwona Górka 1B 

Czas trwania obrad   –  godz. 9,00  - 11,10 

 

Ad  1. 

Dnia 29 lipca 2020r. odbyło się  XX-e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

Obrady otworzyła i przewodniczyła im Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości, przybyłych radnych i sołtysów. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Alicja Miernik 

- Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Marek Walkowicz 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej p. Beata Kołda 

- Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka 

- sołtysi Gminy Łączna 

- pracownicy Urzędu Gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 15 radnych, co 

stanowiło 100 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radnego Sławomira Litwińskiego,  który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zgłosił wniosek dotyczący zmiany w porządku obrad, 

wprowadzenie do porządku obrad punktów  9 i) podjęcie uchwały w sprawie zmiany Nr 4 w 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego gminy Łączna 

i punktu 9 j) podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej. 

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – zauważyła, prawnik nie zapoznał się z tą uchwałą. 

Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – zabrał głos, zapoznałem się teraz i poprawiłem 

podstawę prawną. Kwestia zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego to 

sprawa projektanta. Z punktu prawnego wszystko jest w porządku, trzeba tylko podać 

aktualny Dziennik Ustaw z 2020 roku pozycja 713 albo dopisać do obecnego „z późniejszymi 

zmianami”. Natomiast stawka opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości - 10 %  jest do 

oceny Rady Gminy. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie wniosku Pana Wójta o wprowadzenie do 

porządku obrad punktu 9 i) podjęcie uchwały w sprawie zmiany Nr 4 w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego gminy Łączna 

Za – 13, przeciw – 1, wstrzymał się 1/15 radnych 

Wniosek został podjęty większością głosów. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie wniosku Pana Wójta o wprowadzenie do 

porządku obrad punktu  9 j) podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej 

Za – 15/15 radnych 

Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie porządku obrad w całości z 

wprowadzonymi zmianami. 

Za – 15/15 radnych. 

Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Porządek obrad po zmianach stał się obowiązujący. 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, interpelacje. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) dotycząca zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad wnoszenia 

inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, 

zasad promocji obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych i formalnych 

wymogów, jakim muszą odpowiadać składane projekty 

b) określenia szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego 

lub całkowitego zwolnienia od opłat, trybu ich pobierania 

c) wyrażenia zgody na najem nieruchomości zabudowanej nr ew. 392/13 w obrębie 

geodezyjnym Czerwona Górka na czas 10 lat 

d) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości  

o nr ew. 213/1  w obrębie geodezyjnym Czerwona Górka na czas 3 lat 

e) dotycząca zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Łączna 

f) ustalenia cen i stawek za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Łączna od dnia 05.09.2020r. do dnia 

04.09.2021r. 

g) zmian budżetu Gminy Łączna na 2020 rok 

h) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2020-2028 

i) zmiany Nr 4 w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego gminy 

Łączna 



3 
 

j) dotycząca zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Łącznej 

10.  Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 24 czerwca 2020r. 

11.  Zakończenie obrad. 

Ad.  4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 24 czerwca 2020r. do dnia 29 lipca 2020r. przedstawił  

Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. I tak: 

I. Uczestniczyłem : 

24 i 30 czerwca – w spotkaniu ze Starostą Skarżyskim w sprawie II etapu  

                              inwestycji dot. remontu drogi powiatowej Występa – Psary, 

2 lipca – w rozstrzygnięciu konkursu na koncepcję zagospodarowania terenu przed dawną 

siedzibą Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej. 

W związku ze zmianą miejsca urzędu gminy planujemy na tej Sali zaprezentowanie 

wszystkich prac zgłoszonych do konkursu. Jedna praca szczególnie wyróżniała się pośród 

innych sposobem zagospodarowania tego terenu. Nie udało nam się uzyskać dofinansowania 

w obecnym okresie prognozowania na rewitalizację centrów gmin. Jest szansa że w okresie 

kolejnym pojawią się takie środki i będzie można startować. Oczekiwania inwestora były 

zgodne z zapisami planu miejscowego. Postaramy się w najbliższym czasie pracę umieścić 

aby można się było z nimi zapoznać. 

3 lipca – w spotkaniu z sołtysami Gozdu i Zalezianki w sprawie planowanej budowy wiat 

grillowych w tych miejscowościach,   

8 lipca – w spotkaniu projektantem Karolem Skuza w sprawie zmian studium kierunków 

uwarunkowań i zmiany planu miejscowego w Zaleziance i Goździe,  

             - w spotkaniu z Państwem Heleną i Władysławem Kłys z Klonowa w sprawie zmiany 

planu zagospodarowania przestrzennego tej miejscowości, 

9 lipca –  w spotkaniu z Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej oraz pracownikami GOPSu 

w sprawie dofinansowania kosztów przeniesienia siedziby Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej do nowej lokalizacji, 

14 lipca –  w spotkaniu z pracownicami świetlic środowiskowych w ramach realizowanego 

przez GOPS projektu w sprawie organizacji pracy, współdziałania i koordynowania zadań z 

Gminną Biblioteką Publiczną jako gospodarzem obiektów,  

21 lipca –  we wręczeniu nagród w konkursie na koncepcję zagospodarowania  

                   terenu przed budynkiem w Czerwonej Górce 1b.    

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2020 rok, 

- w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego o awans na 

stopień nauczyciela mianowanego, 

- w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia przetargów na zbycie nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Łączna,  

- w sprawie wyrażenia zgody dla WASKO S.A. na lokalizację urządzenia  

infrastruktury technicznej w nieruchomości stanowiącej własność gminy Łączna. 

W ostatnich dniach podpisano protokół odbioru zadania pod nazwą  

„Redukcja emisji CO2 poprzez kompleksową wymianę oświetlenia ulicznego na terenie 

Gminy Łączna”. Firma Odeon S.C. z Gliwic wzorowo zrealizowała zadanie, wystawiono 

fakturę na 1.483. 253,06 zł. 
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W drugim postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego pod nazwą: 

„Dowóz dzieci do Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Łącznej oraz do Szkoły 

Podstawowej w Goździe w roku szkolnym 2020/2021” złożono 7 ofert. 

- najtańsza oferta – BUS CAR SERVICE Kielce   133.734 zł 

- najdroższa oferta – „MISZTOUR” Rykoszyn –Piekoszów  186.000 zł 

Zeszłoroczne postępowanie wygrała firma z Piekoszowa ofertą na 167.400 zł.  

Postępowanie w toku.  

W dniu 13 lipca br. na stronach internetowych oraz w lokalnej prasie Gmina opublikowała       

7 ogłoszeń o pierwszym przetargu ustnym nieograniczonym na sprzedaż nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych położonych w obrębie geodezyjnym Zalezianka i Klonów. 

Termin składania dokumentów : 11 sierpnia 2020r. 

W dniu 29 czerwca br. Stowarzyszenie Łączna nas łączy  złożyło wniosek o przyznanie 

pomocy pod nazwą „Budowa infrastruktury rekreacyjnej w miejscowościach Gózd i 

Zalezianka” o wartości 126.690,10 zł. 

Całość zadania finansowana z PROW na lata 2014-2020. 

Zgodnie z wcześniejszymi planami stopniowo realizujemy zmiany siedzib: 

- Przedszkola w Łącznej, 

- Biblioteki, 

- Urzędu Gminy, 

- GOPSU. 

 

Na połączonym posiedzeniu komisji dyskutowaliśmy na temat modernizacji oczyszczalni 

ścieków która ma być dofinansowana z RPO na kwotę 6 mln zł. Jest to niezwykle ważna dla 

gminy inwestycja. Posiłkując się dokumentami Starostwa chcę tylko poinformować że udziela 

się pozwolenia wodno-prawnego dla naszej oczyszczalni ścieków  150 m3 na dobę. 

 

Wójt do sprawozdania dodał: 

Wczoraj odbyłem spotkanie ze Starostą i Członkami Zarządu Powiatu Skarżyskiego 

dotyczące kwestii zw. z tym że Gmina Łączna z Rządowych Funduszy Inwestycji Lokalnych 

ma możliwość otrzymania kwoty 720 536 zł. Aby mieć taką możliwość należy złożyć 

wniosek w terminie do 10 sierpnia 2020r.  Pracownicy już się tym zajmują. W powiecie 

skarżyskim dofinansowania dostali: miasto Skarżysko-Kamienna - 5 425 tys. zł., 

Gmina Bliżyn 500 tys. zł., Gmina Skarżysko Kościelne 500 tys. zł. oraz Suchedniów 

1 513 348 zł. Na co te pieniądze mogą być przeznaczone. Np. na inwestycje bliskie ludziom, 

remonty szkół, przedszkoli, wodociągi i kanalizacje, budowę żłobków, drogi. Zadano mi 

pytanie co sądzę nt. zagospodarowania tych pieniędzy. Odpowiedziałem że to będzie decyzja 

Rady Gminy. Ja uważam że przedszkola i szkoły na dzień dzisiejszy nie wymagają od Rady 

Gminy szczególnych działań. Żłobki też nie wchodzą w grę w związku z liczbą urodzeń. 

Więc skupiamy się na inwestycjach dotyczących sieci dróg aby doprowadzić do poziomu 

komfortu i zadowolenia mieszkańców. Ten program przewiduje łączenie środków 

pozyskanych z różnych źródeł np. z powodziówek oraz z Rządowego Programu Przebudowy 

Dróg Gminnych i Powiatowych. Na dzień dzisiejszy ZDP ma projekt i pozwolenie na budowę 

na drogę w Występie. Musimy rozmawiać z Wojewodą czy jest szansa aby powiat wystąpił z 

wnioskiem o uzyskanie środków z powodziówek na drogę od przejazdu kolejowego do Psar. 

Jeśli dostaliby 80 % dofinansowania, 10 % kwoty realizacji byłoby po naszej stronie. 

Pulę 720 tys. zł  rozdysponowalibyśmy wtedy na  dwa zadania: 

1/ droga Występa, 

2/ droga do Psar uzależniona od otrzymania środków z powodziówek. 
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Ad. 6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – Komisja w 

dniu 21 lipca 2020r. debatowała nad wieloma sprawami. Podstawowym punktem obrad było 

ustalenie cen i stawek za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

na terenie Gminy Łączna od dnia 5 września 2020r. do dnia 4 września 2021r. Komisja 

wypracowała wniosek aby odpłatność za wodę i ścieki dla mieszkańców wzrosła o 44 gr czyli 

na 4 zł netto. Komisja wnioskowała również o zlikwidowanie dopłat do ścieków dla osób 

prawnych.  Kolejnym tematem posiedzenia było pismo dot. przedłużenia umowy dzierżawy 

Kafejki, wypracowano wniosek aby zaprosić na połączone posiedzenie komisji 

wnioskodawcę. Członkowie rozpatrywali także pismo mieszkańca Klonowa z prośbą o wykup 

gruntów, gdzie zawnioskowano aby wystosować pismo do Starosty Powiatowego w celu 

wyjaśnienia tej sprawy. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – w okresie między sesjami nie 

odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Jolanta Żaczek – pomiędzy sesjami nie odbyło się 

posiedzenie Komisji Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – między sesjami 

nie odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Ad 7 i 8. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – między sesjami do Rady Gminy wpłynęło kilka pism: 

1/ 10.07.2020r. orzeczenie WSA w Kielcach dotyczące uchwały Rady Gminy Łączna  

Nr XXII/108/2016 z dnia 25 lipca 2016r. w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy. Stwierdza się nieważność uchwały w  § 8 ust. 5 oraz  

§ 10 ust 1 i 4 załącznika nr 1 do uchwały, oddala się skargę w pozostałej części. 

2/ 20.07.2020r. orzeczenie WSA w Kielcach do tej samej uchwały dotyczy innych punktów. 

Stwierdza nieważność § 8 ust. 3 pkt. 2 i 3 załącznika do zaskarżonej uchwały. 

3/ 20.07.2020r. orzeczenia WSA w Kielcach dotyczące uchwał w sprawie Statutów Sołectw 

miejscowości: Osełków, Kamionki, Czerwona Górka, Zalezianka i Zaskale. W każdej 

stwierdza się nieważność w części dotyczącej: 

- § 8 ust. 1 pkt 3 w części, w jakiej do zakresu działania zebrania wiejskiego należy wybór 

sołtysa i członków rady sołeckiej, 

- § 14 w zakresie słów: „w szczególności” użytych przed punktem 1, 

- § 36 ust. 1 i ust. 2 

- oddala skargę w pozostałej części. 

Przewodnicząca Rady oddała głos Radcy Prawnemu. 

Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – sąd badał zgodność podjętych uchwał ze stanem 

prawnym. Jeśli chodzi o Regulamin utrzymania czystości i porządku w gminie chodziło o 

ściąganie lodu z chodnika oraz koszty odszczurzania które mają pokrywać mieszkańcy.  

Nie było to zgodne z prawem. W pozostałym zakresie uchwała obowiązuje. Szczegóły są 

podane w uzasadnieniu. Natomiast jeśli chodzi o uchwały dot. Sołectw badana była zgodność 

z przepisami prawa i te zapisy które zdaniem sądu były niezgodne z prawem zostały 

uchylone. W pozostałym zakresie obowiązują. Nie zapoznawałem się wcześniej z uchwałami 

dot. sołectw. Nadzór Wojewody wtedy ich nie uchylił. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zwrócił uwagę, to że Nadzór Wojewody nie wytknął 

braku to nie znaczy że jest to zgodne z prawem. Prokuratura wniosła o nieważność uchwały w 

zakresie, który dotyczy zebrań sołeckich gdzie użyto słowa „w szczególności”. Uznano to za 

niezgodne z prawem, ponieważ to przysługuje ale nie jest na zasadzie wyłączności.  
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Sołtys plus Rada Sołecka są organami wykonawczymi. Zebranie sołeckie może decydować, 

która realizacja z funduszy sołeckich ma być robiona np. w tym roku. Mecenas powiedział 

prawdę, jeśli któryś z zapisów uchwały ma znamiona niezgodności powinien zostać 

sprowadzony do zgodności z prawem. Powinniśmy przyjąć kolejną uchwałę, w której 

naprawimy błąd. Natomiast pozostałe zapisy są zgodne z prawem i funkcjonują. 

Radny Januchta – proszę Dział Techniczny o interwencję do Starostwa Powiatowego w 

sprawie niwelacji poboczy w Zaskalu. Odbyło się to wybiórczo i byle jak. 

Radny Litwiński – prośba do Wójta, w Podłaziu na drodze gminnej zainstalowali podstację  

15 kV, droga jest dosyć wąska na tym odcinku, dodatkowo firma wyłożyła płyty i nie da się 

przejechać. Byłem wczoraj w Zakładzie PGE, który będzie odbierał tą inwestycję i robiłem 

zastrzeżenia, zresztą już kilkukrotnie. Ponadto podwykonawcy przyjechali w piątek wybrali 

koparką ziemię pod kątem 90 stopni do podłoża przy granicy z posesją Nr 30 gdzie znajduje 

się metalowy płot. Ten płot już wisi, a jak pójdą deszcze to wszystko runie. Zwróciłem się z 

pismem do przedstawicieli PGE aby nie odebrali inwestycji i to poprawili. 

Radny Wykrota – zabrał głos, miesiąc temu uchwalaliśmy uchwałę dot. zmiana budżetu m.in. 

w kwestii dotyczącej dofinasowania na zakup radiowozu dla Komisariatu Policji w 

Suchedniowie. Prosiłem wtedy Pana Komendanta o nadzór nad przejeżdżającymi tirami, 

którzy robią tranzyt w stronę Bodzentyna i Nowej Słupi. Są znaki dopuszczalne 3,5 tony. 

Proszę Wójta o skierowanie pisma do Komendanta w tej sprawie. Parę dni temu osoba wpadła 

do rowu aby uniknąć potrącenia, tak nie może być. 

Radna Siewierska – dołączam się do prośby Radnego Wykroty. W Zagórzu jest to samo. 

Radna Żaczek – zabrała głos, w sprawozdaniu Wójta była mowa o firmie Wasko i 

technicznych urządzeniach, co to jest. Zapytała na co zostaną przeznaczone pieniądze jeśli nie 

dojdzie do realizacji drogi do Psar. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, termin rozliczenia środków do 2022 

roku więc mamy czas na zastanowienie się. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – zwrócił się do radnej Żaczek, 

firma Wasko i urządzenia to internet szerokopasmowy który idzie do Szkoły w Kamionkach. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zwrócił uwagę, jeśli chodzi o kwestię ciężkiego 

transportu, takie informacje policja posiada. Byliśmy z radną Siewierską w ubiegłym roku u 

Komendanta w Skarżysku i prosiliśmy w tej sprawie o interwencję. Chętnie zaproszę radnego 

Wykrotę abyśmy pojechali do nowego Komendanta w Skarżysku i spróbowali rozmawiać na 

ten temat. Jeśli chodzi o drogę do Krzyżki musimy również rozmawiać z PGE. Procedury w 

zakresie wyrażania zgody na umiejscowienie różnego rodzaju inwestycji liniowych za 

każdym razem są obarczone zgodą właściciela, zarządcy drogi. Problem jest taki, że to nie my 

dajemy swojego Inspektora Nadzoru który nadzoruje realizację. My wystawiamy zgodę 

warunkując wykonanie ale również czasem opisujemy w jaki sposób ma wyglądać 

inwestycja. Osoby prywatne również mogą i powinny samodzielnie interweniować do PGE. 

Radny Litwiński – w PGE powiedzieli, że inspektor nadzoru jest chory i nie ma możliwości 

sprawdzić wykonanej pracy. Taką samą sytuację mieliśmy na drodze powiatowej. 

Radna Krawczyńska – zgłosiła prośbę do Wydziału Technicznego o wykoszenie poboczy i 

rowów w Goździe. Było zrobione to wybiórczo, niechlujnie i nie przy wszystkich posesjach. 

Część traw została w rowach gdzie teraz lęgną się komary. Dotyczy to również przystanków.  

Prośba o interwencję, w rowie przy zjeździe z autostrady Łączna – Gózd zalega skoszona 

trawa, stoi tam woda i lęgną się komary. Zgłaszałam to wielokrotnie. 

Radna Żaczek – poinformowała, na poprzedniej Komisji Gospodarczej zwracałam się z 

prośbą o uporządkowanie terenu wokół zalewu, nie ma tam toi-toi ale gdyby mógł się pojawić 

to byłoby dobrze. Mimo, że w tym roku nie mamy kąpieliska ani ratownika ludzie będą 

przyjeżdżać nad wodę. Proszę o regularne sprzątanie i uzupełnianie ubytków na drodze 

prowadzącej do zalewu. Warto się zastanowić aby to miejsce stało się wizytówką gminy. 
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Radny Chaba – podziękował Wójtowi i Przewodniczącej Rady za interwencję u Starosty 

odnośnie remontu drogi w Występie. Mam nadzieję, że Rada Gminy podejmie uchwałę 

odnośnie zakończenia tej inwestycji. Dziękuję również za remont drogi Występa-Adamów. 

Zgłosił do Kierownika Wydziału Technicznego prośbę, pod drogą powiatową na 

skrzyżowaniu starej siódemki-Występa jest zamulony przepust. 

Radny Wisowaty – zgłosił kilka uwag: 

1/ skręcając od starodroża w Kamionki nie ma znaku miejscowości, ograniczenia prędkości 

ani tonażu  

2/ ponawiam prośbę o remont drogi powiatowej Kamionki od skrzyżowania, Nr 1-7 

3/ z drogi gminnej obok bloku grysik po remoncie znalazł się na skrzyżowaniu obok dawnego 

Przedszkola, przejazd jest utrudniony 

4/ boisko wielofunkcyjne przy szkole jest udostępnione na wakacje czy będzie tak przez cały 

rok, w dwóch miejscach są ubytki w kostce 

5/ droga koło cmentarza w dalszym ciągu nie została zrobiona, są ubytki, wymulone pobocze 

przede wszystkim na zakręcie. 

6/ chodnik do kościoła jest bardzo zarośnięty i w kilku miejscach zapadnięty. 

Radna Cieślik – zwróciła się do Kierownika Wydziału Technicznego o wyczyszczenie ronda 

przy nowym boisku w Goździe, znajdują się tam jeszcze rzeczy po remoncie boiska.  

Zapytała, czy nie da się podwyższyć ogrodzenia boiska od strony Jęgrznej. Piłka wypada za 

ogrodzenie, furtki są pozamykane i młodzież skacze przez furtki za piłką. Dziękuję za solidne 

załatanie dziur na Galerówce przy rzece. 

Radny Ledwójcik – proszę o wykoszenie terenu wokół kwiaciarni i pojemników PCK, trawa 

ogranicza widoczność przy wyjeździe z Czerwonej Górki. 

Dyrektor GBP p. Beata Kołda – zabrała głos, dziękuję Kierownikowi ZGK i pracownikom za 

pomoc z przeprowadzką Biblioteki. Przebiegła ona sprawnie, a bez pomocy byśmy sobie nie 

poradzili. 

Radny Mendak – zwrócił się do Wójta, prosiłem o siatkę koło szkoły w Klonowie. Dzieci są 

tam codziennie, a plac szkoły jest koło drogi. Poinformował, dach w budynku gospodarczym  

przecieka cały czas. 

Radny Chaba – zapytał, ile kosztuje Urząd Gminy miesięczne utrzymanie dwóch 

pracowników do robót interwencyjnych. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, najniższa krajowa 2 600 zł plus 

pochodne. 

Radny Chaba – zauważył, prac się nawarstwia, czy nie lepiej zatrudnić jednego pracownika 

żeby usunąć wszystkie usterki i bolączki radnych i sołtysów. ZGK nie daje rady. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – wszystkie sygnały odnośnie koszenia poboczy itp. 

przyjmujemy ale środki mamy ograniczone. Przy przeprowadzce dwóch naszych 

pracowników również było zaangażowanych. Również dziękuję ZGK, który włączył się w 

naszą przeprowadzkę. Zakład ma swoje zadania i problemy. W Klonowie dokonaliśmy 

gruntownej modernizacji suwa, cały czas chodzi o kwestie zw. z manganem. ZGK stara się 

nam pomagać ale nie zawsze jest możliwość, ponieważ awarie i dostarczanie mieszkańcom 

wody jest najważniejsze. Proponuję aby na Komisji Gospodarczej pochylić się nad tematem 

dodatkowego zatrudnienia. To będzie rzutować na budżet przyszłego roku. 

Radna Żaczek – pamiętam, że Rada Gminy podejmowała uchwałę o przyznaniu środków dla 

ZGK na zakup ciągnika i sprzętu do koszenia. Miało nie być potrzeby zatrudniania 

pracowników. Co z tym ciągnikiem, co z koszeniem. Czy to nie powinno być zadanie własne 

ZGK. Zakład ma swoje komórki i każda jest odpowiedzialna za coś innego. Wtedy odchodzi 

nam etat brygadzisty i zatrudnianie dodatkowych ludzi. 
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Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – zabrał głos, zaczęliśmy kosić pobocza tak jak pani 

Sylwia Jaworska nam przekazała ale przerwaliśmy bo od dwóch tygodni działamy na ujęciu 

wody w Klonowie. Dostaliśmy pewne wytyczne z sanepidu. 

Przewodnicząca Rady – zapytała, czy jeden pracownik ZGK nie może być oddelegowany do 

koszenia żeby nie było potrzeby zatrudniania kolejnych osób. Czy wszyscy pracownicy w 

jednym czasie jadą na awarię. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – teraz mam pracowników na zaległych urlopach, a na 

awarii musi pracować trzech pracwników. 

Radny Litwiński – zwrócił się do Kierownika ZGK, czy wie pan że na Podłaziu jest 

przepompownia. Trawa jest tam taka że nie da się wejść. Trzeba tam wysłać jednego 

pracownika. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – odpowiedział, wiem i wyślemy pracownika. 

Radny Nyga – zwrócił się do Wójta, powiedział pan że radni będą się zastanawiać nad 

podwyżką cen wody i ścieków. Była możliwość pozyskania środków na koronawirusa z 

powiatu skarżyskiego to gmina wnioskowała tylko o 14 tys. zł. Można by było przeznaczyć te 

środki na dopłaty do cen wody i ścieków, ponieważ były zalecenia żeby częściej myć ręce, 

prać ubrania i wtedy wody idzie więcej. Sprawa drogi Galerówki, ta droga dalej nie jest 

skomunalizowana jeśli nie ma pan możliwości skomunalizowania jej to może ja pojadę z 

dokumentami i postaram się to załatwić.  

Zgłosił ubytek na drodze z Jęgrznej do szkoły do Gozdu oraz utrudniony przejazd przez 

opadające gałęzie drzew. Poinformował, mieszkańcy Zajamnia zgłaszają że w Zajamniu i 

Zagórzu są posiadłości gdzie nikt nie mieszka aby wykosić te tereny. 

Radny Mendak – zapytał panią Skarbnik, ile dopłacamy do wody i ścieków i ile za tą kwotę 

można zatrudnić pracowników. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – odpowiedziała, 110 tys. zł. do wody i 180 tys. zł. do 

ścieków. To zatrudnienie 6-ciu osób. 

Radny Mendak – więc problem rozwiązany, należy znieść dopłaty i mamy na pracowników. 

Radny Nyga – gdyby oczyszczalnia była większa i cała gmina była podłączona to opłata za 

ścieki byłaby mniejsza. Zwrócił się do radnego Mendaka, ciekawe co by pan mówił gdyby w 

Klonowie była kanalizacja, a w Kamionkach nie.  

Radny Mendak – odpowiedział, cieszyłbym się że jest i płaciłbym tyle ile trzeba. 

Radny Chaba – zwrócił się do radnego Nygi, inaczej by pan mówił gdyby w Jęgrznej nie było 

kanalizacji. Popieram radnego Mendaka. Ja płacę 200 zł miesięcznie za wyciąganie szamba i 

nikt mi nie dopłaca i nie upominam się o dofinansowanie. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Ad  9 a) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad 

wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, 

zasad promocji obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych i formalnych wymogów, jakim 

muszą odpowiadać składane projekty. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

Uchwała  Nr  XX/121/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 lipca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad. 9 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, trybu ich pobierania. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XX/122/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 lipca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem nieruchomości zabudowanej nr ew. 

392/13 w obrębie geodezyjnym Czerwona Górka na czas 10 lat. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XX/123/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 lipca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości o nr ew. 213/1  w obrębie geodezyjnym Czerwona Górka na czas 3 lat. 

Radny Januchta – zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego, proszę o monitoring 

wykonania umowy. Okazało się, że jest ona dużo większa niż we wniosku o przedłużenie 

dzierżawy. Jest to na plus dla wyglądu i wizerunku ale to była samowolka.  

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XX/124/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 lipca 2020r. 

została podjęta większością głosów (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 2/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  9 e) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XX/125/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 lipca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia cen i stawek za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Łączna od dnia 05.09.2020r. do dnia 

04.09.2021r. 

Radny Wykrota – zabrał głos, na obecną chwilę do cen ścieków dopłacamy ponad 200 tys. zł. 

Sprawdzałem w innych gminach w okolicy i nie ma żadnej dotacji do ścieków dla 

mieszkańców. Każdy z nas kto nie ma kanalizacji płaci ok. 10 zł za m3. Są osoby, które płacą 

dużo więcej. 10 m3  na jednego mieszkańca miesięcznie za oddanie ścieków bez kanalizacji 

kosztuje ok. 80 zł. Mieszkańcy którzy mają kanalizację mają dopłatę czyli płacą połowę tej 

kwoty tj. 40 zł. Jakie tu jest równe traktowanie mieszkańców.  

Składam wniosek aby w § 4 pkt. 3 cenę ścieków zmienić na kwotę 7,89 zł tak jak jest to 

zakładane w stawkach bez dopłaty w propozycji Kierownika ZGK. Czyli zlikwidować 

dopłatę. Będzie dla wszystkich sprawiedliwie, najwyższa pora z tym skończyć. Mówimy o 

tym, że nie mamy pieniędzy na łatanie dziur itp., tu są pieniądze. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – w związku z wnioskiem radnego Wykroty gdyby został 

podjęty wtedy również wystąpiłaby zmiana w § 3. Należałoby wykreślić podpunkt b)  który 

wiąże się z dopłatą. 

Radny Nyga – zabrał głos, niech radny Wykrota wystąpi o to wtedy jak cała gmina będzie 

skanalizowana nie część, wtedy opłata będzie mniejsza. 

Radny Wykrota – gmina Suchedniów też nie jest w całości skanalizowana, dopłat nie ma, 

ścieków jest więcej a ich cena jest mniej więcej taka sama jak u nas. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, decyzja o przyznaniu dopłat powstała 

kiedy kanalizacja miała ok. 1 km długości. Oczyszczanie ścieków to proces, który wymaga 

nakładów finansowych. Koszty związane z funkcjonowaniem rozkładały się na ten 1 km 

sieci. Tańsze było wybieranie szamba. Dziś mamy sieć kanalizacyjną o długości 24 km. 

Popieram wniosek radnego Wykroty. To nie jest równe traktowanie wszystkich mieszkańców. 

Czy rzeczywiście powinna funkcjonować dopłata. 

Radny Januchta – zabrał głos, w miejscowościach Klonów, Zagórze, Zaskale czy Podłazie 

czarno widzę kanalizację przy naszym budżecie, kosztach, tempie prac. Dokąd będzie ta 

niesprawiedliwość społeczna. 

Radny Chaba – zwrócił uwagę, jako gmina ścieki mamy jedne z najtańszych w 

województwie, utrzymaniem tych cen będziemy niszczyć budżet gminy. 

Radny Wykrota – proszę radnych o zastanowienie się nad tym głosowaniem. 

Radny Januchta – zwrócił się do Kierownika ZGK, czy istnieje możliwość że mieszkaniec 

obecnie podłączony do kanalizacji może wypowiedzieć umowę. Zastanawiam się kto z tych 

mieszkańców zrezygnowałby i wybudowałby sobie szambo. 
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Radny Nyga – Gmina Łączna nie jest bogata i mieszkańcy też nie są. Gdyby Wójt pozyskał 

więcej środków na walkę z koronawirusem to można by było przeznaczyć je na dopłatę do 

wody i ścieków. 

Przewodnicząca Rady – zwróciła się do radnego Nygi, temat pieniędzy na walkę z 

koronawirusem był poruszany wiele razy, było wyjaśniane że tych pieniędzy nie można 

przesunąć na te cele. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – potwierdzam, próbowałem to wyjaśnić na komisjach 

radnemu Nydze. Dopłaty do cen ścieków są nieuczciwe. 

Radny Ledwójcik – zabrał głos, jestem szczęśliwym posiadaczem kanalizacji, powinniśmy się 

skłonić żeby zlikwidować dopłaty ale nie od razu. W naszej kadencji zafundowaliśmy 

mieszkańcom podwyżki śmieci, podatku. Jestem za tym aby sukcesywnie zmniejszać dopłaty.  

I chciałbym aby ceny wody i ścieków były zróżnicowane, a nie w takiej samej kwocie. 

Radny Wykrota – byłem przeciwny podwyżce śmieci ale rzeczywiście u nas jest najtaniej. W 

skarżysku jest opłata za  śmieci zbierane selektywnie 27 zł od mieszkańca miesięcznie, we 

Wzdole 15 zł. Natomiast kwestia ścieków, to wstyd że dopłacamy na to z budżetu gminy, z 

podatków mieszkańców. Będę się upierał o likwidację dopłat. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie wniosku radnego Wykroty o 

zlikwidowanie dopłat do cen ścieków, tj. poprawa w projekcie uchwały kwoty w § 4 pkt. 3     

z 4 zł na kwotę 7,89 zł. 

Za – 6, przeciw – 5, wstrzymało się – 4/15 radnych 

Wniosek został podjęty większością głosów. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o naniesienie poprawek w projekcie uchwały: 

1/ w § 4 pkt. 3 wpisanie kwoty 7,89 zł zamiast 4 zł 

2/ w § 3 wykreślenie podpunktu b) 

następnie poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne imienne. 

Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni określali się 

czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XX/126/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 lipca 2020r. 

została podjęta większością głosów (za – 6, przeciw – 5, wstrzymało się – 4/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 g) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2020 rok. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XX/127/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 lipca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  9 h) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 

2020-2028. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XX/128/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 lipca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 i) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Nr 4 w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego gminy Łączna. 

Wójt  Gminy p. Romuald Kowaliński – poprosił o naniesienie poprawek w podstawie 

prawnej: Dz. U. z roku 2019  poz. 506 należy poprawić na rok 2020 poz. 713, 

oraz § 41 otrzymuje brzmienie:  

„Ustala się stawkę procentową służącą naliczeniu opłaty z tytułu wzrostu wartości 

nieruchomości w związku z uchwaleniem zmiany planu dla wszystkich terenów w wysokości 

10 %.”  

Wójt poinformował, kwestia ustalenia wysokości 10 % jest do decyzji radnych. 

Żadnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o naniesienie poprawek do  projektu uchwały i 

przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady 

wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni określali się czy są „za” , „przeciw”  

czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XX/129/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 lipca 2020r. 

została podjęta większością głosów (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 2/15 radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 j) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Łącznej. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XX/130/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 lipca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  10. 

Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Łączna z dnia 24 czerwca 2020r. 

Przewodnicząca Rady – do protokołu nie zgłoszono żadnych uwag, proszę o przegłosowanie 

protokołu z dnia 24 czerwca 2020r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

(za – 15/15 radnych) 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział zamknęła XX–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji  

2018-2023. 

Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła         

                               Monika Pająk 

           Magdalena Chmiela  
 

 


